
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit. 

Wat men mag benutten wil men behouden en beschermen, gewoon een oude wijsheid 

Ben zelf in de gelukkige omstandigheid dat ik de vierde generatie mag zijn, die al ruim 120 jaar mijn 

voetstappen in het zelfde jachtveld mag zetten als mijn vader, grootvader en overgrootvader. Nee 

geen landgoed of iets dergelijks, een gewone boeren jacht. In ruim een eeuw is er ook hier veel 

veranderd ( verstedelijking, aanleg wegen, schaalvergroting landbouw, recreatie etc. ) maar niet het 

begrip jacht. Het behouden en bevorderen van een goede wildstand is ondanks deze negatieve 

ontwikkelingen nooit afwezig geweest. 

Het begrip biodiversiteit is in mijn jacht ook geen loze kreet. Met drie hectare akkerrand en een plas 

dras gebied maak ik daar serieus werk van. In 2018 heb ik voor deze inspanning al eens de prachtige 

prijs De Groene Twinkeling mogen ontvangen. 

Het directe contact met de boer, grondgebruiker en loonwerker is ook van groot belang. Door de 

korte directe lijn kan ik als jager en weidevogelbeschermer daadwerkelijk iets betekenen voor het 

wild, akker en weidevogels.  

Onlangs is er een nieuwe beschoeiing gemaakt van het Coevorder afwaterings kanaal, geheel van 

plastic. Daar komt geen dier of jonge vogel meer uit. In het bestek geen wild uittrede plaatsen. Door 

al tijdens de bouw contact te zoeken met het waterschap is het gelukt om toch wild uittrede plaatsen 

aan teleggen. Waterschap is een groot en log instrument, maar door de juiste argumentatie en dat zij 

mij als jager aldaar kennen zijn ze als nog aangelegd. Niet om mij zelf een veer in de kont te steken, 

maar ik was wel de enige die dit heeft aangekaart.   

Door te benutten ben je deelnemer en niet slechts toeschouwer. Als voorbeeld, neem de weidevogel 

bescherming. Sinds het benutten daar af is, is het alleen maar bergafwaarts gegaan. Natuurlijk heeft 

de veranderde landbouw er mee van doen, en dat SBB en NM er een sport van lijken te maken om 

vossen te kweken is ook een ding. Maar de echte interesse en kennis ebt al heel lang weg, en de 

oorzaak ligt in het feit dat er geen jeugd meer voor te porren is om alleen maar stokjes te zetten. Dit 

is dus een historische fout. 

Zelf ben ik een eenvoudig ambachtsman die slechts met twee vingers kan typen, niet zo van de pen 

en computers, maar buiten maken ze me niet zo veel meer wijs. Met mij zijn er velen, ook in mijn 

directe omgeving die er net zo in staan, maar niet van zich laten horen, maar ze zijn er wel! 

Kortom, het inperken van de jacht zal een buiten gewone negatieve uitwerking hebben op de inzet 

van velen die zich met hart en ziel voor hun wild en het hele buiten gebeuren inzetten.  

Ik wens daarom de minister wijsheid, en hoop ook dat hij zijn oor te luister legt bij de niet zo 

luidruchtige. Deze weten de weg ook niet om hun pr te laten sponsoren door allerlei loterijen, maar 

dat wil niet zeggen dat ze niet bestaan. 

 


